

THE GALLUP POLL

INTERVIEWER
DON'T READ ALOUD
WORDS IN CAPITAL
LETTERS

COL. 1 - PROVINCE
2 - COMMUNITY SITE
4 - FR./ENGLISH QUESTIONNAIRE

WOULD LIKE YOUR OPINION
SPONSORED BY LEADING NEWSPAPERS ACROSS CANADA

(CIRCLE APPROPRIATE NUMBERS
OR CHECK BOXES)

G.P. # 362
NOVEMBER, 1973

SUGGESTED INTRODUCTION: I'm taking a Gallup
Poll. I'd like your opinion on a few leading
topics of the day.

TIME INTERVIEW
BEGUN.....
(HOUR)

1. Where the man has been the chief wage earner in the family, do you think he should or should not have to share equally with his wife any assets accumulated during their marriage, if the two decide to separate?

SHOULD.....10-1
SHOULD NOT.....2
DEPENDS ON CIRCUMSTANCES...3
DON'T KNOW.....4

2. Speaking generally, would you say your standard of living - the things you can buy and do - is going up, going down or remaining the same?

GOING UP.....11-1
GOING DOWN.....2
SAME.....3
DON'T KNOW.....4

4. In this computer age, how concerned are you about credit investigators exchanging information about an individual among themselves without first reporting to the person being investigated - would you say you are very concerned, quite concerned or not really concerned?

VERY.....13-1
QUITE.....2
NOT REALLY.....3
DON'T KNOW.....4

5. Would you, or would you not be willing to keep wages where they are now, provided that prices remain where they are now?

YES, WILLING.....14-1
NOT WILLING.....2
DON'T KNOW.....3

6.a. Are you currently employed outside the home full-time, part-time or not at all?

FULL-TIME.....15-1
PART-TIME.....2
NOT AT ALL.....3

IF FULL-TIME OR PART-TIME

b. How do you reach your place of employment - that is what mode of transportation do you use?
PUBLIC (BUS, SUBWAY, ETC.).....16-1
PRIVATE (OWN/FRIEND'S CAR, TRUCK).....2
MOTORBIKE, BICYCLE.....3
WALK.....4
NONE, WORK FROM HOME, FARM.....5

UNLESS "NONE"

c. About how long, on the average, does it take you to reach your place of employment?

-17

7.a. In the next ten years, do you think all Canadians will have a guaranteed annual income?

YES.....18-1
NO.....2
DON'T KNOW.....3

b. Do you, yourself, approve or disapprove of the idea of a guaranteed annual income for all?

APPROVE.....19-1
DISAPPROVE.....2
DON'T KNOW.....3

8a. Do you think that a lasting peace between the Israelis and Arabs is, or is not possible?

IS POSSIBLE.....20-1
IS NOT POSSIBLE.....2
CAN'T SAY.....3

b. If the United Nations decides on one, would you approve or disapprove of Canada becoming a member of a peacekeeping force in the Middle East?

APPROVE.....21-1
DISAPPROVE.....2
DON'T KNOW.....3

c. Do you find yourself more in sympathy with the Arabs or with the Israelis?

ARABS.....22-1
ISRAELIS.....2
NEITHER.....3
NO OPINION.....4

9. On the whole would you say you are satisfied or dissatisfied with your present housing situation?

SATISFIED.....23-1
DISSATISFIED.....2
DON'T KNOW.....3

10.a. Do you think there will or will not be a shortage of gas and oil in Canada, during the next six months?

WILL BE.....24-1
WILL NOT BE.....2
DON'T KNOW.....3

b. Here are some suggestions that have been made about gas and oil policy. Would you tell me for each one, if you think it would be or would not be a good thing for Canada to adopt?

	GOOD	NOT GOOD	DON'T KNOW
(i) Charge an additional 40¢ a barrel for crude oil exported to the U.S.?	25-1	2	3
(ii) Allow the Canadian price of gas & oil to rise to encourage further development of Canadian energy sources?	26-1	2	3
(iii) Restrict all exports of Canadian crude or refined oil and gas?	27-1	2	3
(iv) Adopt a system of gasoline rationing?	28-1	2	3

11. In general, do you think the United Nations is doing a good job or a poor job in trying to solve the problems it has had to face?

GOOD JOB.....29-1
FAIR JOB.....2
POOR JOB.....3
CAN'T SAY.....4

12. Of all the federal members of parliament in Ottawa today, which one do you admire most?

DON'T KNOW ()

-30

13. Would you favour or oppose a law which would put a limit on the amount of money which can be spent by and for a candidate in his campaign for public office?

FAVOUR.....31-1
OPPOSE.....2
UNDECIDED.....3

14.a. As you may know, the present government in Ottawa, does not have an over-all majority of seats. Which alternative do you think the Government should follow - carry on a government until they have to have an election, or have an election as soon as possible?

CARRY ON.....33-1
 HAVE ELECTION.....2
 DON'T KNOW.....3

b. Now, just your best guess. Do you, or do you not think there will be another Federal election in Canada, say within the next year?

WILL BE ELECTION.....34-1
 WILL NOT BE.....2
 DON'T KNOW.....3

17. There has been a great deal of press and broadcast coverage of Watergate and other political affairs in the U.S. over the past six months. On the whole would you say that press & broadcast coverage of these affairs has been very fair, quite fair, not too fair or very unfair to the participants involved?

VERY FAIR.....38-1
 FAIR.....2
 NOT TOO FAIR.....3
 VERY UNFAIR.....4
 DON'T KNOW.....5

BASIC DATA: INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

NOW PARTY

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?

LIBERAL.....1
 PROG. CONS.....2
 N.D.P.....3
 CREDITISTE.....4
 SOCIAL CRÉDIT.....5
 LABOR PROG.....6

OTHER PARTY **68**
 (WRITE IN) _____ 7
 UNDECIDED.....8
 REFUSED.....9
 NOT ELIGIBLE.....0

EDUC

What was the name of the last school you attended? How far did you go?

Public school (grades 1 - 8).....1
 Secondary or high school (grades 9-13).....3
 Technical school.....5
 University.....7
 No formal schooling.....9
 Refused.....0

Any additional schooling _____ (Write in)

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION: **77**

SEX: MAN.....1
 WOMAN.....2

Which of these three categories comes closest to your families' total annual income from all sources, before taxes last year? (READ INCOME BRACKETS ALOUD)

INCOME UNDER \$6,000.....1
 \$6,000 - \$9,999.....2
 \$10,000 OR MORE.....3
 REFUSED.....4

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY: Specific job occup **74**

Type of Company _____

(INTERVIEWER: IF "CAN'T SAY" OR "REFUSED" GIVE BEST ESTIMATE.)

\$ _____

Did you vote in the last Federal election October 30th, 1972?

LUOTE YES.....70
 NO.....1
 TOO YOUNG TO VOTE...2

HAND CARD "D" AGE

Would you mind telling me which age group you are in?

18 - 19 YEARS.....1
 20 - 29 YEARS.....2
 30 - 39 YEARS.....3
 40 - 49 YEARS.....4
 50 - 59 YEARS.....5
 60 YRS. & OVER.....6

INTERVIEWER CHECK IF: **79**

COMM TYPE FARM.....1
 RURAL NON-FARM.....2
 URBAN.....3

IF "YES" ASK: Which party did the candidate for whom you voted represent?

LIBERAL.....3
 PROG. CONS.....4
 N.D.P.....5
 CREDITISTE.....6
 SOCIAL CREDIT.....7
 LABOR PROG.....8

OTHER PARTY _____ 9
 DON'T REMEMBER.....0
 REFUSED.....X

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union? YES...1
 NO...2

UNION **76**

TIME INTERVIEW ENDED _____

NAME OF RESPONDENT _____
 ADDRESS _____
 TELEPHONE _____

Mother tongue - What was the language you first spoke in childhood and still understand?

MOTONGUE ENGLISH.....1
 FRENCH.....2
 OTHER (WRITE IN) _____ 3

CITY _____ PROVINCE _____

DATE OF INTERVIEW _____

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish?

RELIGION PROTESTANT.....1
 JEWISH.....2
 ROMAN CATHOLIC.....3
 OTHER (SPECIFY) _____ 4

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE) _____

L'ENQUÊTE GALLUP

ENQUÊTEUR

COL. 1 - PROVINCE

DÉSIRE VOTRE OPINION

ENCERCLEZ LES NUMÉROS APPROPRIÉS OU MARQUEZ LES CASES

NE LISEZ PAS À HAUTE VOIX LE TEXTE EN LETTRES MAJUSCULES

2 - COMMUNITY SIZE

4 - FRI/ENGLISH QUESTIONNAIRE

APPUYÉE PAR LES PRINCIPAUX JOURNAUX DU CANADA

G.P. # 362
NOVEMBRE, 1973

PRÉSENTATION
SUGGÉRÉE

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A
COMMENCÉ A.....
(HEURE)

1. Dans les cas où l'homme est le principal salarié de la famille, croyez-vous qu'il devrait ou ne devrait pas séparer également ses biens accumulés durant leur mariage, si les deux décidaient de se séparer?

DEVRAIT.....10-1
NE DEVRAIT PAS.....2
DEPEND DES CIRCONSTANCES.....3
NE SAIS PAS.....4

2. Généralement parlant, diriez-vous que votre train de vie - c'est-à-dire les choses que vous pouvez acheter ou faire - augmentent, diminuent ou demeurent stables?

AUGMENTENT.....11-1
DIMINUENT.....2
RESENT STABLES.....3
NE SAIS PAS.....4

4. Dans cette génération où tout est compilé, à quel point êtes-vous soucieux au sujet des investigateurs du crédit qui peuvent échanger toutes informations sur les individus avant de s'adresser à la personne concernée - diriez-vous que vous êtes très soucieux, assez soucieux ou pas vraiment soucieux?

TRES.....13-1
ASSEZ.....2
PAS VRAIMENT.....3
NE SAIS PAS.....4

5. Seriez-vous ou ne seriez-vous pas d'accord à ce que les salaires demeurent tels qu'ils sont présentement, en autant que les prix demeurent ce qu'ils sont présentement?

D'ACCORD.....14-1
NON D'ACCORD.....2
NE SAIS PAS.....3

6. Actuellement, est-ce que vous travaillez à plein temps, à temps partiel ou pas du tout?

PLEIN TEMPS.....15-1
TEMPS PARTIEL.....2
PAS DU TOUT.....3

SI A PLEIN TEMPS OU A TEMPS PARTIEL: DEMANDEZ

b. De quelle façon vous rendez-vous à votre travail - c'est-à-dire quel mode de transport employez-vous?

TRANSPORT EN COMMUN(AUTOBUS, METRO, ETC).....16-1
PRIVE (AUTO PERSONNELLE/AMI, CAMION).....2
MOTOCYLETTE, BICYCLETTE.....3
A PIED.....4
AUCUN, TRAVAIL A LA MAISON, FERME.....5

EXCEPTE "AUCUN"

c. En moyenne, combien de temps cela vous prend pour vous rendre à votre travail?

-17

7.a. Au cours des dix prochaines années, croyez-vous que tous les canadiens auront un revenu annuel garanti?

OUI.....18-1
NON.....2
NE SAIS PAS.....3

b. Vous personnellement, approuvez-vous ou désapprouvez-vous cette idée d'un revenu annuel garanti pour tous?

APPROUVEZ.....19-1
DESAPPROUVEZ.....2
NE SAIS PAS.....3

8.a. Croyez-vous que la durée de la paix entre Israélites et les Arabes, est possible ou non?

EST POSSIBLE.....20-1
IMPOSSIBLE.....2
NE PEUX DIRE.....3

b. Si les Nation-Unies décident pour cette paix, approuveriez-vous ou désapprouveriez-vous le Canada de devenir un membre des forces de la Paix dans l'Est-Central? le moyen-orient?

APPROUVE.....21-1
DESAPPROUVE.....2
NE SAIS PAS.....3

c. Vous personnellement avez-vous plus de sympathie pour les Arabes ou pour les Israélites?

ARABES.....22-1
ISRAELITES.....2
NI L'UN NI L'AUTRE.....3
AUCUNE OPINION.....4

9. Dans l'ensemble êtes-vous satisfait ou non satisfait de la façon dont vous êtes logé?

SATISFAIT.....23-1
NON SATISFAIT.....2
NE SAIS PAS.....3

10.a. Croyez-vous qu'il y aura ou n'aura pas pénurie d'huile au cours des 6 mois à venir?

OUI.....24-1
NON.....2
INDECIS.....3

b. Voici quelques suggestions concernant les politiques sur l'huile et la gazoline. Pour chacune j'aimerais que vous me disiez si vous croyez que ce serait une bonne ou une mauvaise chose que le Canada adapte:

BONNE MAUVAISE N.S.P.

a. Une charge additionnelle de .40¢ le baril pour l'huile brute qu'il exporte aux E.U.? 25-1 2 3

b. Qu'il permette aux prix canadiens d'augmenter afin d'encourager le développement des ressources énergétiques canadiennes? 26-1 2 3

c. Qu'il limite toutes exportations d'huile et de gazoline brute ou raffinée? 27-1 2 3

d. Qu'il adapte un système de rationnement pour la gazoline? 28-1 2 3

11. En général, croyez-vous que les Nations-Unies accomplissent un bon travail ou un mauvais travail en essayant de résoudre les problèmes auxquels ils ont eus à faire face?

BON TRAVAIL.....29-1
MOYEN.....2
MAUVAIS TRAVAIL.....3
NE PEUX DIRE.....4

12. Parmi tous les membres fédéraux du parlement à Ottawa, lequel admirez-vous le plus?

NE SAIS PAS ()

-30

13. Favoriseriez-vous ou vous objecteriez-vous à un projet de loi qui limiterait le montant d'argent à dépenser par ou pour un candidat dans sa campagne d'officier public?

D'ACCORD.....31-1
NON D'ACCORD.....2
NE SAIS PAS.....3

14.a. Comme vous le savez, le gouvernement actuel à Ottawa, ne possède pas la majorité des sièges. Quelle attitude croyez-vous que le gouvernement devrait prendre - continuer dans l'état actuel jusqu'à ce qu'il soit obligé d'avoir une élection ou avoir une élection le plus tôt possible?

CONTINUER.....33-1
 AVOIR UNE ELECTION.....2
 NE SAIS PAS.....3

b. Maintenant, croyez-vous oui ou non, qu'il y aura une autre élection fédérale au Canada, disons au cours de l'année?

AURA ELECTION.....34-1
 N'AURA PAS.....2
 NE SAIS PAS.....3

17. Au cours des six derniers mois, il y eu diffusion très poussée sur les ondes et dans les journaux sur les événements du Watergate ainsi que sur d'autres affaires politiques des E.U. Dans l'ensemble, diriez-vous que la diffusion sur les ondes et dans les journaux de ces affaires a été très juste, assez juste, pas trop juste ou très injuste pour les participants impliqués?

TRES JUSTE.....38-1
 ASSEZ JUSTE.....2
 PAS TROP JUSTE.....3
 TRES INJUSTE.....4
 NE SAIS PAS.....5

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:

Quelle élection du Fédéral était tenue aujourd'hui à quel parti appartiendrait votre choix:

BÉRAL.....1 AUTRE PARTI **68**
 CONSERVATEUR.....2 (L'INSCRIRE) 7
 D.P.....3 INDECIS.....8
 LIBÉRALISME.....4 REFUS.....9
 ÉDIT SOCIAL.....5 NON ELIGIBLE.....0
 TRAVAILLEUR PROGRESSISTE.....6

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

	EN PARTIE	GRADUÉ
Ecole primaire (1-7 année).....	73 .1	2
Ecole secondaire (8-12 année).....	3	4
Cours universitaire.....	3	4
Cours classique.....	4	8
Ecole technique.....	5	6
Université.....	7	8
Aucune instruction scolaire.....	9	
Refuse.....	0	
Autre cours supplémentaires.....		

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ SELON VOS OBSERVATIONS:

SEXE: HOMME.....1 **77**
 FEMME.....2

Laquelle de ces trois catégories est le plus près du revenu annuel total que votre famille a touché l'année dernière, provenant de toutes les sources et avant la déduction de l'impôt sur le revenu? (LISEZ LES CHIFFRES A HAUTE VOIX) **78**

MOINS de \$6,000.....1
 DE \$6,000 à \$9,999.....2
 \$10,000 ou plus.....3
 REFUSE DE RÉPONDRE.....4

(A L'INTERVIEWER: SI ON REFUSE DE RÉPONDRE OU "NE PEUT DIRE" DONNEZ L'ESTIMATION LA PLUS JUSTE POSSIBLE)

\$ _____

INTERVIEWER INDIQUEZ SI:

FERME.....1 **79**
 RURAL MAIS NON FERME.....2
 URBAIN.....3

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:

(HEURE) _____

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWÉE:

TÉLÉPHONE: _____

ADRESSE: _____

avez-vous voté aux élections Fédérales, le 14 Octobre, 1972?

OUI..... **70**
 NON.....1
 TROP JEUNE POUR VOTER.....2

"OUI" DEMANDEZ:

quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

BÉRAL.....3 AUTRE PARTI **9**
 CONSERVATEUR.....4 (L'INSCRIRE)
 D.P.....5 JE NE ME SOUVIENS PAS.0
 LIBÉRALISME.....6 REFUSE.....X
 ÉDIT SOCIAL.....7
 TRAVAILLEUR PROGRESSISTE.....8

langue maternelle - quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière? **71**

ANGLAISE.....1
 FRANÇAISE.....2
 AUTRE.....3
 (Écrivez)

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive? **72**

PROTESTANTE.....1
 JUIVE.....2
 CATHOLIQUE ROMAINE.....3

Autre (PRÉCISEZ).....4

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE

Spécifiez le travail **74**

Genre de compagnie _____

MONTREZ LA CARTE "D"

Auriez-vous l'obligeance de me dire à quel groupe d'ages vous appartenez? **75**

ENQUÊTEUR: SI 18 - 19 ANS....1
 LA PERSONNE INTERVIEWÉE: 20 - 29 ANS....2
 TERROGÉE REGUÉE 30 - 39 ANS....3
 DE DONNER SON 40 - 49 ANS....4
 AGE, ESSAYEZ DE 50 - 59 ANS....5
 LE DÉVINER 60 ANS & PLUS..6

Etes-vous, vous même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière? **76**

OUI.....1
 NON.....2

VILLE _____ PROVINCE _____ DATE DE L'INTERVIEW _____

J'ATTESTE CI-CONTRE DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ

DE CETTE INTERVIEW _____

(SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

GALLUP POLL 362

	<u>NUMBER</u>		<u>PERCENT</u>
Total Card Count	1044		100%
<u>REGIONAL</u>			
Atlantic	102		10
Quebec	296		28
Ontario	368		35
Prairies	171		16
Br. Columbia	107		10
<u>COMMUNITY SIZE</u>			
Farm	99		10
Rural non-farm	169		16
1,000 - 10,000	101		10
10,000 - 30,000	78		8
30,000 - 100,000	100		10
100,000 & Over	497		48
<u>SEX</u>			
Male	509		49
Female	535		51

Gallup Poll 362

- Province Code: (Col. 1)
- | | | | |
|----|-------|----|----------|
| 1. | N.S. | 6. | Man. |
| 2. | N.B. | 7. | Sask. |
| 3. | Nfld. | 8. | Alta. |
| 4. | Que. | 9. | Br. Col. |
| 5. | Ont. | | |

- Community Size: (Col. 2)
1. Over 500M
 2. 100M - 500M
 3. 30M - 100M
 4. 10M - 30M
 5. 1M - 10M
 6. Rural and farm

- French/English: (Col. 4)
- 0,2,4 - English questionnaires
1,3,5 - French questionnaires

- Occupation:
1. Professional
 2. Business Exec., mgr.
 3. Salespeople
 4. Clerical
 5. Skilled labour
 6. Unskilled labour
 7. Farmer
 - 8,9,0,X,V - Other

- Ques. 6c:
- | | |
|-------|------------------------------------|
| 1. | Under 7 1/2 minutes |
| 2. | 7 1/2 - under 12 1/2 minutes |
| 3. | 12 1/2 17 1/2 |
| 4. | 17 1/2 22 1/2 |
| 5. | 22 1/2 27 1/2 |
| 6. | 27 1/2 32 1/2 |
| 7. | 32 1/2 42 1/2 |
| 8. | 42 1/2 52 1/2 |
| 9. | 52 1/2 62 1/2 |
| 30 0. | 62 1/2 minutes or more |
| 40 X. | Varies |
| 10 V. | Don't know |

- Ques. 12:
1. Pierre Elliot Trudeau
 2. Robert Stanfield
 3. David Lewis
 4. Real Caouette
 5. John Diefenbaker
 6. Mitchell Sharpe
 7. John Turner
 8. Other Liberal member
 9. Other Conservative member
 0. Other N.D.P. member
 - X. + Other Social Credit member
 - V. ~~0~~ None
 - - Don't know